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Cesta na Olymp po našymu, 
senioři si zaházeli i kladivem
KARVINÁ – Sociální odbor karvinského 
magistrátu za podpory Nadace OKD 
uskutečnil akci Cesta na Olymp po na-
šymu, jež si klade za cíl zlepšovat jak 
fyzickou, tak duševní kondici zdejších 
seniorů. V pátek 7. září proběhla jeho 
už třetí část – Seniorolympijské hry. 
Společnost OKD poskytla pro tyto olym-
pioniky upomínkové předměty.

„Záměry tohoto charakteru pod-
porujeme již řadu let v rámci našeho 
programu Pro region,“ vzkázala Sylvie 
Balčíková z těžařské nadace. Ostatně, 
karvinské městské kluby seniorů, jichž 
je 7 s bezmála pětistovkou členů, 
jsou plné bývalých horníků a dalších 

vysloužilých zaměstnanců a zaměstnan-
kyň šachet. Organizátoři předpokládali, 
že do celého projektu by se mohlo zapo-
jit až 260 seniorů včetně těch z part-
nerského polského Rybniku a karvinské 
pobočky Svazu tělesně postižených.

První etapu Cesty na Olymp předsta-
vovala Seniorská 300, což byl štafetový 
pochod okolo Karvinského moře s vý-
hledem na Důl ČSM-Sever. Společnými 
silami našlapalo 90 účastníků 396,2 
kilometru. „Druhou částí byl oblíbený 
pětidenní tábor pro 28 seniorů, kde 
nechyběla ranní rozcvička, disciplíny 
jako hod kladívkem, střelba prakem, 
běh na krátkou trať, pochod na delší 
vzdálenost nebo všeobecný vědomostní 
test,“ popsala Balčíková.

Jelikož se letošní rok ve sportu 
nesl ve znamení Letních olympijských 
her v Paříži, přichystali v Karviné též 
Seniorolympijské netradiční hry. 
„Proběhly včetně zapálení pochodně, 
fanfár a jednotlivé soutěžící týmy měly 
i sladěné oblečení,  aby se odlišili 
od soupeřů,“ uvedla nadační referentka. 
Jednou z disciplín byl hod kladivem pro 
muže i ženy.

A aby toho nebylo málo, seniory vzali 
i na prohlídku karvinských sportovišť 
včetně zázemí, kde se nepovolaní běžně 
nedostanou.

Štafeta OKD se ukázala  
na ostravském maratonu
OSTRAVA – Sedmí mezi smíšenými 
a čtrnáctí celkově, tak si v neděli 8. září 
na Ostrava City Marathonu (OCM) vedla 
firemní štafeta pojmenovaná O. K. Doly. 
Její členové čas 2 hodiny, 58 minut 
a 46 sekund na 6 x 6 kilometrů brali 
jako obrovský úspěch, hlavně ve srovná-
ní s týmy tvořenými opravdovými atlety 
ze sportovních klubů.

„Jsme oproti nim amatéři běhající 
pro radost. Ale i tak jsme do toho dali 
všechno,“ řekl vedoucí odboru hospo-
daření s materiálem Roman Mynarz, 
který svůj úsek uběhl za 0:30:34. 
Za OKD dále běžel vedoucí informačních 
technologií Martin Straka (0:28:18), 
vedoucí odboru plánování a control- 
lingu Pavel Jílek (0:30:47) a operátor 
odboru hospodaření s materiálem 
Erich Neugebauer. „Ten už nám v práci 
vypomáhá jako důchodce. Na štafetě 
byl z nás sice nejstarší, ale nejlepší. 

Běžel za 25 minut a 4 sekundy,“ popsal 
Mynarz.

OKD měli reprezentovat i vedoucí 
odboru právních služeb Blanka Studená 
a obchodní ředitel Petr Hanzlík, ale kvůli 
zdravotním potížím tým O. K. Doly doplnili 
náhradníci mimo firmu, a to Pavla Masná 
a Karel Hájek. „Já tam ovšem byla celou 
dobu a poctivě jim fandila,“ nechala se 
slyšet Blanka Studená. Ta také pozname-
nala, že těžaři dávají štafetu na ostravský 
maraton dohromady tradičně již řadu let. 
Jednou získali i třetí místo!

„Většina z nás to letos běžela něco 
přes čtyři minuty na kilometr.  Za mne 
je to sprint, jsme zvyklí na desítky nebo 
půlmaratony,“ konstatoval Mynarz k to-
muto ročníku OCM, jenž se uskutečnil 
za velkého vedra. Teplota u řeky před 
Slezskoostravským hradem přesaho-
vala třicet stupňů. O. K. Doly doběhly 
14. ze 101 štafet. 

Sportovní plavec v barvách OKD,  
Bělehrad bez medaile, Vídeň úspěch
HAVÍŘOV – Dva osobní rekordy zazna-
menal horník z rubání stonavské 
šachty Libor Hracki, který sportov-
ně plave a podporuje ho  v tom i jeho 
zaměstnavatel, OKD. Takto se mu 
dařilo ve Vídni na Evropských hrách 
2024, odkud si  přivezl 3 stříbrné a 2 
bronzové medaile.

„Před Vídní bylo Mistrovství 
Evropy v Bělehradě. Tam jsem si vy-
plaval nejlépe jen 7. místo na 200 
metrů prsa. Dále pak dvě 10., jedno 
11. a jedno 18. místo. Odjížděl jsem 
na Evropu  totálně vyčerpaný, protože 
jsme ukončovali rubání. To je vždycky 
nejvíce fyzicky náročné,“ vysvětloval 
Hracki pracující jako zámečník v ru-
báňovém kolektivu hlavního předá-
ka Romana Badury z úseku vedené-
ho Rostislavem Riedlem. Parta dojíž-
děla na konci prvního letošního polo-
letí na stop čáru ve stěně 293 201/1, 
pak se baldachovalo, chystal výkli-

zový kanál a samotný výkliz dobýva-
cího komplexu. „Sice jsem v té době 
po práci víceméně měsíc plaval, ale 
moc netrénoval. Ovšem na to se ne-
chci vymlouvat,“ hodnotil Hracki pří-
pravu na závody v srbské metropoli.

V té rakouské to už bylo podstat-
ně lepší. „Krásný olympijský bazén 
a hlavně teplejší voda, která mi vy-
hovuje. Zaplaval jsem si 2 osobá-
ky a vracel se s celkem 5 medailemi. 
Tyhle závody byly poslední v letní se-
zóně. Do konce prázdnin budu od-
počívat, samozřejmě v bazénu,“ kon-
statoval plavec z OKD. Začátkem 
října se vrátí do Rakouska na tam-
ní mistrovství ve Villachu, pak ho 
čeká mistrovství Polska a dále Česka 
v České Lípě.

Srdcař v SPMP Havířov nechybí na žádné z akcí
HAVÍŘOV – Společnost pro podporu 
lidí s mentálním postižením (SPMP) 
z Havířova letos vyrazila se svými 
členy díky Nadaci OKD na dva po-
byty, víkendový a týdenní. Nechyběl 
na nich, podobně jako na ostatních 
akcích spolku, Tomáš Pawlica coby 
patron srdcovkového projektu.

„Máme také s manželkou Barbarou 
dvě handicapované děti, byť dospě-
lé. Davidovi je 30 a Markétě 24,“ vy-
světlil mechanik kogeneračních jed-
notek ve společnosti Green Gas DPB 
Paskov, jak se dostal k dobrovolné 
organizaci rodičů a přátel lidí s da-
ným omezením. Ta vznikla už v roce 
1978, za cíl si dala pomáhat handica-
povaným i jejich rodinám a podporo-
vat všechny iniciativy zabezpečující 
zlepšení podmínek života lidí s men-
tálním postižením.

„Jezdíme s nimi vždycky celá ro-
dina. S dalšími rodiči chystáme veš-
keré hry a další aktivity včetně spor-
tovních. V týdnu chodíváme pravidel-
ně na bowling a samozřejmě do klu-
bovny,“ upřesnil Pawlica, který má 
za sebou i působení v OKD. Vyučil 
se jako mechanik-opravář důlních 
technologií a dlouhá léta je renovo-
val v povrchové dílně na Dole Dukla. 
Minigranty ale začal získávat už pod 
hlavičkou paskovské dárcovské firmy 
Nadace OKD.

Srdcovku tento rok zařídil pro 
SPMP Havířov na víkendový reha-
bilitační pobyt v horském prostředí. 
Jelo se na Valašsko na Horní Bečvu 
do Hotelu Mesit. „Tomáš nám připra-
vil i turnaje v šipkách, boccii a soutě-
že ve zručnosti,“ komentovala zapoje-
ní patrona do projektu předsedkyně 

spolku Barbora Závadová. 41 účast-
níků si dále užívalo procházek a túr, 
bazénu a vířivky či společné disko-
téky. „Nálada skvělá,“ zhodnotila 
předsedkyně.

SPMP Havířov získala od těžař-
ské nadace i grant v programu Pro re-
gion, díky němuž se konal další po-
byt, tentokrát týdenní na Vysočině 
se základnou v Penzionu Bodlák 
ve Škrdlovicích. „Pro některé ro-
diny to byla jediná letní dovolená. 
Poznávali jsme něco nového, vě-
novali se turistice, ale i relaxaci. 
Navštívili jsme sklárnu U Hrocha 
a razili skleněné mince, výrobnu ba-
něk v Hlinsku, kde jsme taky tvořili, 
dále pak zoo v Jihlavě, Zelenou Horu 
u Žďáru nad Sázavou a okolí rybníku 
Velké Dářko.  Moc jsme si to užili,“ 
konstatovala Závadová.

Z mistrovství v Bělehradě přijel Libor 
Hracki bez medaile.
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Srdcovkový patron projektu Tomáš Pawlica (vpravo).
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Výprava SPMP Havířov při výrobě baněk v Hlinsku.

Házení kladivem na Seniorolympijských netradičních hrách.
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Ve Vídni přišly medailové žně.

O. K. Doly, štafeta z těžební společnosti na maratonu v Ostravě.
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Jako na klasické olympiádě měli v Karvi-
né fanfáry i pochodeň.


